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 ALGEMEEN 

1.  Opening en vaststellen agenda 

 

De voorzitter opent de vergadering om 9.30 uur en heet de aanwezigen 

welkom. De volgende AB-vergadering vindt plaats in het vernieuwde pand 

van de GGDrU in Zeist. 

Secretaris Nicolette Rigter is afwezig, evenals mevrouw Ali Dekker (Bunnik) 

en de heer Dolf Smolenaers (De Bilt). Ook mevrouw Wil Kosterman (Wijk bij 

Duurstede) is niet aanwezig. Zij is zeer recent opgestapt als wethouder.  

Mevrouw Marleen Treep neemt vanaf heden deel in het AB als nieuwe 

wethouder in de gemeente Leusden.  

 

Agenda 

Na agendapunt 6 volgt een extra agendapunt 7: Ontwerpbegroting 2024 – 

eerste reacties.  

De agendapunten 7, 8 en 9 worden daarmee doorgenummerd en komen 

respectievelijk als 8, 9 en 10 aan de orde.   

2. Mededelingen 

 

1) Aangepaste kaderbrief VWS 2023 bestrijding covid-19 en voorbereiding 

GGDrU najaar  

GGDrU heeft bij VWS een aangepaste begroting moeten inleveren voor 

taken in het kader van de coronabestrijding in de tweede helft van 2023. 

Waar eerder financiering via de meerkostenregeling plaatsvond, zal dat nu 

via een SPUK geregeld worden. Doorlopende verplichtingen van voor 1 juli 

vallen nog onder de eerdere regeling. Insteek van GGDrU is om geen enkel 

risico te lopen met betrekking tot de financiering van toekomstige 

activiteiten. De kaderbrief van VWS is ter informatie rondgestuurd. 



2) Motie bij VNG-congres  

Aanleiding is onder meer voorgaande kaderbrief van VWS over wijzigingen 

die plaatsvinden op korte termijn maar waarbij GGDrU vrij laat betrokken is. 

De strekking van de motie is “Het Rijk wordt verzocht gemeentelijk 

bestuurders van GGD’en in een vroegtijdig stadium te betrekken inzake 

vormgeving en besluitvorming rondom opdrachtverlening en daaraan 

gekoppelde financiering op onderwerpen met een structureel karakter. Wij 

signaleren dat er nu met regelmaat vrij ad hoc direct wordt geschakeld 

tussen het ministerie en GGD’en waarin onder grote tijdsdruk regelingen tot 

stand moeten worden gebracht waarbij de bestuurders op te grote afstand 

staan.”  

Het verzoek aan gemeenten is om dit mee te nemen naar het VNG-congres 

op 13/14 juni in Groningen. 

 

3) Proces DPG  

Over de ambtelijke leiding van een GGD zegt de Wet publieke gezondheid 

(Wpg: Art. 14, lid 3): "De gemeentelijke gezondheidsdienst staat onder 

leiding van een directeur Publieke Gezondheid, die wordt benoemd door het 

algemeen bestuur van de gemeentelijke gezondheidsdienst in overeen-

stemming met het bestuur van de veiligheidsregio".  

 

Portefeuillehouder HR in DB, Liesa van Aalst, vraagt mandaat aan het AB 

om onder haar leiding met een selectiecommissie op zoek te gaan naar een 

nieuwe directeur Publieke Gezondheid. Het proces bestaat uit de volgende 

stappen:  

- Opstellen van het profiel en selecteren van een externe partij voor het 

zoeken naar een kandidaat via een meervoudig onderhandse 

aanbesteding. Kees van Dalen en Steven de Vries zullen vanuit het AB 

hierin meekijken. 

- Voor de zomer selecteren van een afvaardiging in een benoemingscom-

missie (bestuur GGD/VRU en directie GGD) en een adviescommissie 

(bredere samenstelling uit organisatie GGD en GHOR, waaronder ook 

vanuit het bestuur). 

- Schetsen van proces en duur. De precieze planning volgt nog. Gericht 

wordt op aanstelling in het najaar.  

3. 
Verslag algemeen bestuur en bestuurscommissie Midden-Nederland d.d. 29 

maart 2023 

 
Geen bijzonderheden.  

• Ad Toezegging 202109: Financiering seksuele gezondheid wordt 

besproken bij agendapunt 4. 

Besluit 
Het algemeen bestuur van GGDrU besluit: 

• Het verslag van het algemeen bestuur en de vergadering van de 

bestuurscommissie Midden-Nederland van 29 maart 2023 vast te stellen. 

 ALGEMENE ZAKEN  

4. Seksuele gezondheid: stand van zaken keuzes voor inzet doelgroepen 

 

Mevrouw Eveline Schell (portefeuillehouder) introduceert de collega's van 

het Centrum Seksuele Gezondheid, mevrouw Lily van Neer en de heer Mark 

van den Elshout, die een presentatie houden.  

Van oudsher gaat het om een samenwerking van de GGD en de afdeling 

Volksgezondheid van de gemeente Utrecht. De focus van het Centrum 

Seksuele Gezondheid ligt nu op individuele consulten. Verder zorgt het 

Centrum voor ondersteuning aan gezondheidsbevorderaars en training van 



professionals. Financiering komt grotendeels van SPUK’s en voor een klein 

deel vanuit de inwonersbijdrage. Daarnaast voert men nog maatwerk uit 

voor gemeenten.   

De ASG-regeling is bedoeld voor aanvullende zorg. De samenwerking met 

huisartsen is goed en over en weer worden cliënten verwezen. Het Centrum 

wil nu aanpassingen doorvoeren omdat de huidige spreekuurlocaties niet 

gelijkelijk verdeeld zijn over de doelgroepen. Vooral kwetsbare groepen die 

hulp hard nodig hebben weten de weg naar de poli’s niet te vinden. Het 

aanbod wordt naar meerdere locaties uitgebreid en ook zullen andere 

outreach-activiteiten plaats vinden (bijv. in AZC’S). Vanwege een beperkt 

budget zal het aantal spreekuren op de twee grote poli’s dan moeten 

worden afgeschaald. 

Gemonitord zal worden in hoeverre het gewenste effect per doelgroep ook 

echt behaald wordt. Voorkomen moet worden dat onevenredig veel 

middelen in een heel kleine groep gestoken worden. Mogelijk vormen 

culturele achtergronden een kloof die bijna niet te overbruggen valt.  

Om de taken te blijven uitvoeren die tot nu toe werden uitgevoerd plus een 

wat betere bediening van de kwetsbare groepen is 700K extra nodig. En 

voor uitbreiding van de taken die daadwerkelijk nodig zijn in de toekomst, is 

een verdubbeling van dat bedrag nodig. Veel verzoeken voor ondersteuning 

worden nu afgewezen.  

Richting VWS loopt al een landelijke lobby voor meer middelen en een 

structureel realistischer budget voor huidige en extra taken binnen de 

regeling. Daarnaast ondervindt Utrecht nadeel van een niet reële landelijke 

verdeelsleutel die is gebaseerd op cijfers uit 2013. Het verzoek aan het AB 

is deze lobby te blijven steunen onder meer door het activeren van 

Kamerleden. De heer Eelco Eerenbrug en mevrouw Mariette Pennarts zullen 

in de aanloop naar Prinsjesdag een korte notitie opstellen om het belang bij 

de eigen Kamerleden alvast te onderschrijven. Het gevolg van de 

aanpassingen is dat straks meer zal worden doorverwezen naar huisartsen 

in de regio. Het is in ook in hun belang te zorgen dat er meer geld 

beschikbaar komt. Het Centrum zal ook andere ketenpartners meenemen in 

de samenwerking en in de pitch van GGD en GHOR richting de politiek. 

Lentekriebels  

Bijna de helft van de scholen neemt deel aan deze landelijke projectweek 

van Rutgers waarin aandacht voor relationele en seksuele vorming. Scholen 

wordt geadviseerd om ook ouders te informeren. Vanwege online 

desinformatie kwamen er in 2023 veel meer vragen van ouders en was er 

sprake van toenemende polarisatie. 

Voor ondersteuning van het basisonderwijs zijn geen structurele 

rijksmiddelen beschikbaar. Met de tijdelijke stimuleringsregeling ‘Relaties en 

Seksualiteit’ van Gezonde School kan slechts de helft van de scholen 

bediend worden. Aangezien de financiering niet dekkend is, wordt AB-leden 

gevraagd het belang voor het thema relationele en seksuele vorming ook 

lokaal te onderschrijven, passend binnen het eigen beleidskader. De GGDrU 

kan maatwerk leveren.  

Mevrouw Ria Frowijn (Houten) is zeer positief over het het programma 

vanuit eigen ervaring als directeur van een basisschool. Het programma kan 

aangepast worden aan de identiteit van de school. De heer Gerrit Spelt 

(Lopik) is van mening dat scholen ook een eigen verantwoordelijkheid 

hebben om te kijken wat past bij de school zelf, het onderwijzend personeel, 

leerlingen en ouders. Indien het onderwijs een hulpvraag heeft dan kan de 

gemeente die scholen doorverwijzen naar de GGD.  



De gemeente Baarn wil graag weten welke scholen eerder zijn afgewezen 

voor de aanvraag vanuit Gezonde School omdat juist lokaal ingezet wordt 

op het versterken van de weerbaarheid van jongeren.  

Besluit 

Het algemeen bestuur van GGDrU besluit: 

• Kennis te nemen van ‘Keuze inzet doelgroepen soa- en seksualiteits-

hulpverlening’. 

• Aandacht voor relationele en seksuele vorming in het basisonderwijs 

vanuit gemeenten en GGDrU te ondersteunen. 

5. Stand van zaken GGiD- afronding en evaluatie 

 

Stand van zaken afronding  

Mevrouw Liesa van Aalst informeert het AB dat de onderhandelingen met de 

leverancier in een impasse zijn beland. Een bestuurlijke afweging wordt 

voorbereid, o.a. met behulp van input van advocaten. Op 21 juni volgt een 

extra AB-vergadering voor besluitvorming. Verdere inhoudelijke toelichting 

en de mogelijke samenhang tussen evaluatie en afhandeling wordt dan in 

beslotenheid verder besproken. Deze bijeenkomst gaat alleen over de 

afhandeling met de leverancier. 

De nieuwe aanbesteding komt op een ander moment in dit AB aan de orde.  

 

Stand van zaken externe evaluatie 

Andersson Elffers Felix Beheer B.V. (AEF) heeft de opdracht gegund 

gekregen. Afronding is gepland in oktober. De raden zijn hierover inmiddels 

geïnformeerd. 

Mevrouw Marieke Schouten geeft vanuit de klankbordgroep evaluatie aan 

dat de vragen en opdracht aan AEF vorige week nog gefinetuned zijn. In de 

planning zijn mijlpalen geïdentificeerd. De evaluatie wordt uitgevoerd in 

twee fasen en vier samenhangende stappen. De klankbordgroep heeft aan 

AEF aangegeven dat in de eerste 14 weken (fase 1) in een tussenrapport 

naar voren moet komen wat nodig is om een nieuwe aanbesteding te 

kunnen doen. De afspraak is om nog geen besluiten te nemen zolang het 

tussenrapport nog niet is afgerond. Uit de 2e fase van de evaluatie komen 

andere lessons learned naar voren maar deze zijn niet relevant voor de 

nieuwe aanbesteding. 

 

De kosten voor uitvoering van de evaluatie komen in werkelijkheid op de 

helft uit van hetgeen begroot is.  

Besluit 

Het algemeen bestuur van de GGDrU besluit: 

• Kennis te nemen van de stand van zaken rondom de afronding met 

de leverancier van de GGID. 

• Kennis te nemen van de stand van zaken rondom de externe 

evaluatie GGiD. 

6. Stand van zaken aanbesteding DDJGZ 

 

De planning is weergegeven op hoofdlijnen met op pagina 6 het 

planningsoverzicht met de meest cruciale termijnen. In deze planning wordt 

aangesloten op de planning en de tussenrapportage uit het vorige 

agendapunt (externe evaluatie). Dit betreft wel een heel ander traject dan 

het vorige. Omdat het om bestaand pakket gaat, ligt de focus nu meer op 

implementatiekant. Het ICT-beheer wordt voor de applicatie DDJGZ meteen 

goed ingeregeld. Dit in tegenstelling tot andere applicaties die de GGD 

gebruikt waarvoor nog wel aanpassingen ten behoeve van de privacy en 



veiligheid moeten worden aangebracht, zoals in de ontwerpbegroting ook is 

aangegeven. 

Aanbevelingen vanuit de raden zoals nieuwe mensen in het project en 

betere communicatie zijn meegenomen. Extern projectleider John Buiting 

geeft nog aan dat het van belang is om wel enige snelheid te maken met de 

aanbesteding. Met interne werkgroepen loopt momenteel een verkenning. 

Volgens het AB geeft de notitie een aanpak in de goede richting weer. 

Voor het procesverloop wordt een klankbordgroep samengesteld waarin de 

heer Kees Bel, mevrouw Mirjam Havinga en mevrouw Ria Frowijn zitting 

nemen. Zij letten met name op een passende communicatie naar 

gemeenten en raden en op het goed meenemen van de punten uit de eerste 

tussenrapportage van AEF.   

Besluit 

Het algemeen bestuur van de GGDrU besluit: 

• Kennis te nemen van bijgevoegde notitie ‘Aanpak op hoofdlijnen, 

aanbesteding en implementatie DDJGZ’  

• Akkoord te gaan met bijgevoegde aanpak op hoofdlijnen die 

gebaseerd is op de planning van de onafhankelijke evaluatie.  

• AB-leden Kees Bel, Mirjam Havinga en Ria Frowijn te benoemen om 

zitting te nemen in de klankbordgroep met betrekking tot het 

procesverloop voor dit project. 

7. Ontwerpbegroting 2024 – eerste reacties 

 

Op 5 juli staat de ontwerpbegroting 2024 met de belangrijkste inhoudelijke 

punten en financiële consequenties op de agenda van het AB. Het AB heeft 

de behoefte om nu vast een eerste reactie met elkaar te delen met name op 

het financiële deel. Zienswijzen vanuit de raden zullen nog volgen. Enkele 

gemeenten zitten nog midden in het proces. 

 

Reacties vanuit het AB 

De begrotingscyclus van de GGD blijkt in een aantal gemeenten niet goed 

aan te sluiten op de eigen cyclus (o.a. Amersfoort, Bunschoten, Woerden). 

Veel gemeenten kunnen de indexering accepteren maar zijn onaangenaam 

verrast over de hoge bedragen voor het plusgedeelte terwijl daar eerder 

door de GGD geen signalen over zijn afgegeven. Het verzoek is om een 

grondiger financiële onderbouwing te geven en een basisvariant of 

keuzescenario’s uit te werken met bijbehorende impact. Enkele gemeenten 

(o.a. Baarn, Nieuwegein, Ronde Venen, Vijfheerenlanden) beseffen dat de 

verhogingen noodzakelijk zijn na eerder jaren scherp gebudgetteerd te 

hebben. De huidige verhoging zou dan wel voor de komende vier jaar 

voldoende moeten zijn. Voor onderdelen die ook maar enigszins te maken 

hebben met nieuw beleid moet bij het Rijk worden aangeklopt. Enkele 

gemeenten maken nog een voorbehoud in afwachting van de optelsom GR 

en de uitkomst van de meicirculaire, terwijl andere gemeenten nu al 

aangeven structureel geen geld te hebben. De suggestie wordt gedaan om 

de 1 miljoen surplus die in het vorige AB de algemene reserve in is gestemd 

hiervoor in te zetten. Investeringen in de ICT wordt door enkele gemeenten 

zeer belangrijk gevonden.   

Met deze inventariserende ronde komt naar voren dat vanuit veel 

gemeenten nog kritische zienswijzen zullen volgen. Het DB zal de nu 

gemaakte opmerkingen meenemen in voorbereiding naar het AB op 5 juli. 



De voorzitter verzoekt gemeenten die eenzelfde mening zijn toegedaan, 

hetgeen ook expliciet in de zienswijzen benoemd moet worden, elkaar op te 

zoeken voor snellere besluitvorming in het AB.  

Besluit 
Het algemeen bestuur van de GGDrU besluit: 

• Kennis te nemen van de eerste mondelinge reacties op de 

ontwerpbegroting 2024. 

8. Controleprotocol 2023/ Intern controleplan 2023/ Frauderisicoanalyse 2023 

 

Het Controleprotocol 2023 voor het boekjaar 2023, het Intern controleplan 

2023 en de Frauderisicoanalyse 2023 worden jaarlijks geactualiseerd. 

De commissie Financiën en Bedrijfsvoering adviseert positief ten aanzien 

van de actualisaties.  

Besluit 

Het algemeen bestuur van de GGDrU besluit: 

• Het Controleprotocol 2023, gezien het advies van de commissie 

Financiën en Bedrijfsvoering, vast te stellen;  

• kennis te nemen van het Intern Controleplan 2023;  

• kennis te nemen van de frauderisicoanalyse 2023. 

9. Wijziging gemeenschappelijke regeling (GR) 

 

Zoals in eerdere AB vergaderingen besproken moet de GR GGDrU nog 

worden gewijzigd. Dit is eerder niet gelukt in verband met drukte bij GGiD.  

De voorliggende notitie is in lijn met de uitgangspunten van andere GR’en in 

de regio.  

 

Om de raden aan de voorkant mee te nemen en proactief te betrekken 

inventariseert GGDrU voor de zomer via een online enquête de wensen 

vanuit gemeenten. Daarna volgt een wijzigingsvoorstel. 

Het proces voor wijziging is complex en bestaat uit vele stappen. (Enquête- 

concept-zienswijzen raden aan college-definitief.) Aanvullende kosten van 

wijzigingen en duiding van de financiële consequenties op onderdelen zullen 

in de conceptnotitie worden meegenomen. 

Om het enigszins overzichtelijk te houden zal GGDrU een kalender met de 

planning van het proces rondsturen.  

Besluit 

Het algemeen bestuur van de GGDrU besluit: 

• Kennis te nemen van de notitie ‘Toelichting bij ontwerp wijzigings-

voorstel GR GGDrU’ en daarbij uitspraken te doen over de genoemde  

uitgangspunten en voorgestelde wijzigingen; 

• gemeenten in juni-juli 2023 via een online enquête te informeren 

over de wijziging en genoemde uitgangspunten en de wensen vanuit 

de gemeenten te horen en mee te nemen in de voorgestelde 

wijziging;  

• een ontwerp-wijzigingsbesluit van de gemeenschappelijke regeling 

GGDrU na de zomer van 2023 aan de deelnemende colleges voor te 

leggen, teneinde de raden in de gelegenheid te stellen hun zienswijze 

daarop kenbaar te maken, conform wettelijke bepalingen.  

 RONDVRAAG EN SLUITING 

10. 

De heer Martijn Beek wil bij de GGD intern nog ophalen wat uit de 

bespreking ten aanzien van de vragen van Montfoort over GR en over 

adviecommissies is gekomen. Hij zal dit in het DB aan de orde stellen.  

De voorzitter dankt de aanwezigen voor hun inbreng. 

Met opmerkingen [CK1]: naar mijn idee was dit niet de 
oproep van de voorzitter, maar: voorzitter verzoekt de 
gemeenten om zich helder en expliciet uit te spreken om tot 
snelle en adequate besluitvorming te komen. 

Met opmerkingen [JW2R1]: beiden eigenlijk, naar mijn 
idee.  

Met opmerkingen [NR3]: maaike, hoor graag waar dit op 
ziet?  

Met opmerkingen [MS4R3]: Dit punt gaat over dat 
Martijn Beek hoorde dat in Montfoort een stuk is besproken 
over de GR. De wethouder vraagt of de GGD dit stuk kent. 

Met opmerkingen [JW5R3]: ik begreep het ook niet 
helemaal. 



De volgende AB vergadering, gepland op 5 juli 2023, o.a. aandacht voor: 

- Begroting 2024 (vaststellen)  

- BERAP 2023-1  

- GGDrU crisis paraat  

- Technische actualisatie verordeningen, statuten en nota's 

   

Aldus vastgesteld in de vergadering van de bestuurscommissie Midden-Nederland en het 

algemeen bestuur van 5 juli 2023. 

Voorzitter      Secretaris 

 

 

 

 

E. Eerenberg MSc     Drs. N.A.M. Rigter 

 

Toezegging 

Nummer Datum Toezegging Resultaat 

202109 20211027 Agenda 2023:  

• Schone Lucht Akkoord 

versus 

huisvestingsproblematiek 

• Jeugdartsen en 

doorverwijzing 

• Verantwoording over extra 

investeringen privacy en 

informatiebeleid 

 

 

 

 

 

    

 

Met opmerkingen [NR6]: wat gaan we met deze 
toezeggingen doen? mn de laatste snap ik niet, hoor graag  

Met opmerkingen [MS7R6]: Staat al een jaar op de 
agenda, in bila bespreken 

Met opmerkingen [JW8R6]: als het niet voor AB is kan 
het eruit toch? 


